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Protokół Nr 15 

z obrad piętnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.05.2025r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 13:10. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „Good Media” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Więcborku. Nagrania będą 

przechowywane przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów 

ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 

poz. 1465 z późn. zm.). 
 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – p. Krzysztof Sławek 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka     - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Jacek Masztakowski 

3. Kierownik referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku     - Tomasz Fifielski 

4. Sołtys sołectwa Zakrzewek    - Renata Dąbrowska 

5. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”  - Robert Środecki 

6. Operator transmisji obrad „GOOD Media”  - Maciej Bór 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
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9. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2024 rok oraz założeń na rok 2025. 

10. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2025. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie przekształceń Poczty 

Polskiej. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie. 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z obrad XIV sesji 

Rady Miejskiej został napisany. Uwag nie wniesiono. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku (zakładka: sesje Rady Miejskiej  

w Więcborku kadencja 2024-2029).  

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

2.05.2025 – udział w uroczystościach z okazji Gminnego Dnia Strażaka /miejsce: Sypniewo/. 

 

3.05.2025 r. – udział w uroczystych obchodach uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Kwiaty pod 

„Pomnikiem Orła Białego” złożyło Prezydium Rady Miejskiej w Więcborku: Przewodnicząca 

RM w Więcborku p. Anna Łańska oraz Wiceprzewodniczące RM p. Beata Kopta i p. Beata 

Lida. 

 

7.05.2025 r. – udział w posiedzeniu Rady Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki 

Terytorialnej Sępólna Krajeńskiego, na którym podjęto uchwałę w sprawie wysokości składki 

członkowskiej na rok 2025 i zatwierdzono bilans za rok 2024. Tego samego dnia 

Przewodnicząca RM wzięła udział w posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. 

 

15.05.2025 r. – udział Przewodniczącej RM w Jubileuszu 75 – lecia powstania Przedszkola 

Gminnego w Więcborku oraz 10 rocznicy nadania przedszkolu imienia „Niezapominajka” 

/miejsce: sala widowiskowa Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku/. Tego 

samego dnia Przewodnicząca RM wzięła udział w spotkaniu z sołtysami  z terenu gminy 

Więcbork. W tym spotkaniu uczestniczyli również; Burmistrz Więcborka oraz Dyrektor 

MGOK w Więcborku p. Joanna Soja – Tońska. 

 

21.05.2025 r. – udział w pracach komisji konkursowej Powiatowego Konkursu Plastycznego 

pod nazwą: „Bukiet dla Mamy” /miejsce: Szkoła Podstawowa w Runowie Krajeńskim/. 
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22.05.2025 r. – udział w powiatowych obchodach Dnia Strażaka /miejsce: Komenda 

Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

23.05.2025 r. – Wiceprzewodniczące Rady Miejskiej w Więcborku; p. Beata Kopta i p. Beata 

Lida uczestniczyły w imprezie sportowej - XLI Biegu Wiosny zorganizowanej przez MGLKS 

„GROM” Więcbork przy współpracy z Burmistrzem Więcborka, Centrum Usług Społecznych 

w Więcborku oraz Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

 

27.05.2025 r. – udział w Powiatowym Dniu Matki zorganizowanym przez Gminną Radę Kół 

Gospodyń Wiejskich /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zabartowo/. W tym dniu 

Przewodnicząca uczestniczył również w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Będąc przy głosie Przewodnicząca RM złożyła życzenia z okazji Dnia Samorządu 

Terytorialnego wszystkim samorządowcom, radnym i pracownikom Urzędu Miejskiego  

i jednostek podległych Gminie Więcbork. 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  

2.05.2025 r. – udział we mszy św., a następnie w obchodach Gminnego Dnia Strażaka. 

Podczas uroczystości Burmistrz Więcborka wręczył wyróżnienia druhom OSP oraz 

podziękował wszystkim druhom i druhnom za ich gotowość oraz sprawne i skuteczne 

podejmowanie działań mających na celu pomoc poszkodowanym w różnego rodzaju 

zdarzeniach. Podczas uroczystości wręczony został również czek upominkowy dla OSP  

w związku ze zdobyciem Mistrzostwa Polski w Ogólnopolskim Turnieju Piłki Halowej 

Drużyn OSP o Puchar Prezesa Zarządu Głównego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 

RP.  

 

3.05.2025 r. – udział w gminnych obchodach Święta Konstytucji 3 Maja, tj. przemarszu , 

części oficjalnej na Placu Jana Pawła II oraz we mszy św. w intencji Ojczyzny. Po mszy, 

wspólnie z mieszkańcami zgromadzonymi na więcborskim Rynku, odtańczono Poloneza. 

 

4.05.2025 r. – udział w ceremonii dekoracji zwycięzców, wręczania nagród oraz oficjalnym 

zakończeniu zawodów inaugurujących AMIC Energy Super Puchar Motocross na torze 

motocrossowym Plebanka w Więcborku. 

 

5.05.2025 r. – udział w walnym zgromadzeniu członków Spółdzielni Mieszkaniowej  

w Sępólnie Krajeńskim, zamieszkujących na terenie Osiedla BoWiD w Więcborku /miejsce: 

Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

7.05.2025 r. – udział w posiedzeniu Rady Stowarzyszenia OPTT w Sępólnie Krajeńskim,  

a następnie w posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego, na którym omówiono, między 

innymi, przesłanki oraz możliwość instalacji dodatkowej stacji meteorologicznej na terenie 

powiatu sępoleńskiego oraz organizację powiatowych juwenaliów UTW. 

 

9.05.2025 r. – informacja nie podlega publikacji z powodu ochrony danych osobowych. 

 

13.05.2025 r. - walne zebranie sprawozdawczo – wyborcze członków Stowarzyszenia 

„Szpital Wspólnym Dobrem”. Podczas spotkania wybrany został nowy Zarząd w składzie: 
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Prezes – p. Danuta Bonk, Wiceprezes – p. Dagmara Starzecka, Skarbnik – Lucyna Wijas, 

Sekretarz – Justyna Jóźwiak, Członek Zarządu Dorota Żugaj – Nowak. Wyłoniono również 

Komisję Rewizyjną; Przewodniczący p. Marcin Michalski, Członek – Anna Mrozinska, 

Członek – Maria Wiese.  

 

15.05.2025 r. – udział w obchodach 75 - lecia powstania Przedszkola Gminnego  

w Więcborku oraz 10 rocznicy nadania placówce imienia „Niezapominajka” /miejsce: 

Miejsko – Gminny Ośrodek kultury w Więcborku. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział 

w spotkaniu z sołtysami z terenu gminy Więcbork, podczas, którego omawiano zasady 

współpracy z Miejsko – Gminnym Ośrodkiem Kultury w Więcborku i zasady korzystania ze 

świetlic wiejskich /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Witunia/. 

 

16.05.2025 r. – informacja nie podlega publikacji z powodu ochrony danych osobowych.  

 

19.05.2025 r. – Burmistrz Więcborka wspólnie z Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego  

p. Wioletą Łańską odwiedził obchodzącą 100 - lecie urodzin mieszkankę Wituni - 

p. H. Ł. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym 

przygotowania gminno – parafialnych dożynek, które odbędą się 30 sierpnia 2025 r. w 

Dorotowie /miejsce: świetlica wiejska Dorotowie/.  

 

20.05.2025 r. – udział w spotkaniu z przedstawicielem Pomorskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej p. Weroniką Sulimą. Podczas spotkania omówiono możliwości, jakie daje 

skorzystanie z ulg inwestycyjnych. 16 Czerwca wspólnie z Pomorską Specjalną Strefą 

Ekonomiczną Burmistrz zorganizuje spotkanie informacyjne dla przedsiębiorców. Ponadto  

w tym dniu Burmistrz uczestniczył w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym przygotowania 

obchodów 700 – lecia Runowa Krajeńskiego /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Runowo 

Krajeńskie/.  

 

22.05.2025 r. – udział w powiatowych obchodach Dnia Strażaka / miejsce: Komenda 

Powiatowa Państwowej Straży pożarnej w Sępólnie Krajeńskim/ oraz zebraniu sprawozdawco 

– wyborczym Koła Gospodyń Wiejskich w Śmiłowie. Na kolejną kadencję wybrano, jako 

Przewodniczącą KGW Śmiłowo p. Monikę Winograd /miejsce: świetlica wiejska sołectwa 

Śmiłowo/. 

 

23.05.2025 r. – udział w ceremonii wręczenia pucharów i dyplomów w XLI Biegu Wiosny, 

który zorganizowany został przez MGLKS „GROM” Więcbork przy współpracy z Gmina 

Więcbork, centrum Usług Społecznych oraz Biurem Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku. Następnie burmistrz wziął udział w Apelu rozpoczynającym IV Więcborski 

Rajd Bohater „Za Siedmioma Górami”. W rajdzie udział wzięło 550 harcerzy z całego 

regionu. Rajd został zorganizowany przez 3 Szczep Więcborskich Drużyn Harcerskich 

„AUREA Tria”.    

 

24.05.2025 r. – udział w koncercie „Piosenek Bajkowych” w wykonaniu Zespołu Gwardia  

w ramach IV Więcborskiego Rajdu Bohater /miejsce: plaża miejska w Więcborku/.  

 

27.05.2025 r. – udział w uroczystych obchodach Dnia Matki zorganizowanych przez panie  

z Koła Gospodyń Wiejskich w Zabartowie wraz z Przewodniczącą Gminnego KGW  

p. Agnieszką Lach. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu połączonych 

Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
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Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych /miejsce: centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

28.05.2025 r. - w godzinach porannych Burmistrz wziął udział w spotkaniu  

z przedstawicielami Firmy „Novago” w Złotowie w sprawie dalszej współpracy oraz 

możliwych do podjęcia działań związanych z uzyskaniem przez Gminę Więcbork 

dodatkowych poziomów odzysku oraz sytuacją związaną z koniecznością dokonania korekty 

sprawozdania przez Gminę Więcbork. W spotkaniu tym uczestniczyli, między innymi, 

Członek Zarządu p. Magdalena Młynarczyk, Kierownik działu Zagospodarowania Odpadów  

i Ochrony Środowiska p. Rafał Gola oraz Specjalista ds. Handlowych p. Joanna Zając. 

 

Informacje dodatkowe:     

 

• 9.05.2025 r. – nastąpiło otwarcie ofert na realizacje zamówienia, pn: „Adaptacja 

przestrzeni publicznej w gminie Więcbork”. Zadanie zostało podzielone na trzy części: 

- I część: przebudowa i rozbudowa placu zabaw w miejscowości Śmiłowo. Wpłynęło siedem 

ofert. Po postępowaniu wyjaśniającym związanym z, tzw. rażąco niską ceną odrzucono ofertę 

najtańszą z uwagi na cenę i brak wyjaśnień, które zostałyby przez zamawiającego 

zaakceptowane. Obecnie najwyżej oceniona został oferta złożona przez Firmę „Simba Group” 

z Lublina Zaproponowana kwota, to : 877.569, 64 zł. Ta część inwestycji obejmuje 

przebudowę i rozbudowę istniejącego placu zabaw, tworząc dwie strefy zabaw: dla dzieci 

starszych i dla dzieci młodszych. Zakłada też budowę nowej bezpiecznej nawierzchni  

z piasku, chodników, ogrodzenia, montaż małej infrastruktury w tym urządzeń zabawowych  

i wykonanie nowych nasadzeń roślin ozdobnych.  

- II część zamówienia, to wykonanie muralu ściennego na Placu Jana Pawła II w Więcborku  

o powierzchni całkowitej 189 m² z postacią Gen. Józefa Hallera na ścianie szczytowej 

budynku mieszkalnego wraz z robotami budowlanymi towarzyszącymi, tj. pracami 

przygotowawczymi poprzez wyrównanie ściany szczytowej, skucie ruchomych tynków, 

montaż styropianu i po przygotowaniu podłoża wykonaniu muralu. Mural zostanie również 

podświetlony. Na realizację tej części zadania wpłynęły 4 oferty – najwyżej oceniona oferta 

została złożona przez p. Michała Michalaka reprezentującego Firmę „Wegner&Michalak” – 

kwota wykonania, to 145.992, 97 zł; 

 - III część zamówienia: przebudowa skweru przy promenadzie u zbiegu z ulicą Strzelecką. 

Przedmiotem tej części zadania są roboty budowlane polegające na przebudowie istniejącego 

skwery przy promenadzie w Więcborku. Inwestycja obejmuje budowę nowych ciągów 

pieszych z kostki betonowej, montaż małej architektury oraz wykonanie zieleni. Wpłynęło 

pięć ofert. Najwyżej oceniono ofertę Firmy „HURT-TRANS-KAWIKO”. Zaoferowana 

kwota, to 257.470, 27 zł. 

Całkowita wartość inwestycji wynosi: 1.281.032, 88 zł. Dofinansowanie z Programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza 70,98 %. W ramach odnowy 

przestrzeni publicznych OPPT. Rozstrzygnięcie przetargu nastąpiło 27.05.2025 r.  

 

• Na przestrzeni najbliższych dni – w kolejnym tygodniu ogłoszone zostanie kolejne 

postępowanie zakupowe dotyczące przebudowy ulicy Wincentego Witosa w Wituni. 

• W związku z panującą w maju aurę pogodowa i wpływające od rolników z terenu gminy 

Więcbork zgłoszenia dotyczące wymarznięć upraw i strat z tym związanych, Gmina 

Więcbork wystąpiła do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego o powołanie Komisji ds. 

Szacowania Strat. W najbliższym czasie oczekuje się decyzji w sprawie. Jeżeli zostanie 

powołana ww. Komisja wszyscy zainteresowani zostaną o tym poinformowani. 
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 W tym punkcie porządku obrad Burmistrz odczytał również pismo, które wpłynęło do niego 

20 maja 2025 r. z Poczty Polskiej S.A. – od Dyrektora Regionu Sieci Północ I, dotyczące 

funkcjonowania Poczty Polskiej w Więcborku. Burmistrz poinformował również, że Gmina 

Więcbork wystosowała pismo do Poczty Polskiej z zapytaniem o funkcjonowanie placówek 

pocztowych w Sypniewie i Runowie Krajeńskim, ale do tej pory nie uzyskała w tej sprawie 

odpowiedzi. Jeżeli takowa wpłynie radni zostaną poinformowani o treści odpowiedzi.  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda nawiązując do informacji Burmistrza w sprawie kar za brak 

osiągnięcia określonego poziomu odzysku odpadów segregowanych pytał, czy znana jest już 

ich wysokość.  

 

Burmistrz Więcborka podał, że w przypadku roku 2020 kwota kary naliczona została  

w wysokości 10.000, 00 zł. Natomiast za rok 2023 wg wstępnych obliczeń jest to kwota około 

60.000, 00 zł. 

 

Radny Mateusz Łański pozostając w temacie wskazał, że była wcześniej mowa, iż w ciągu 

trzech lat Gmina ma te wymogi odnośnie odzysku spełnić. Pytanie, czy można tak cofnąć 

założenia na 2023 r. skoro umowa była trzy lata wcześniej? 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że złożenia się nie zmieniły, bo zarówno Marszałek, jak  

i Ministerstwo pozostają przy swojej wersji, jeżeli chodzi o kwestię zakwalifikowania 

odpowiedniej frakcji, która została poddana odpowiednim procesom – została 

zagospodarowana, jako warstwa glebotwórcza. Naszym zdaniem, jak również w opinii Firmy 

„Novago” powinno być, to traktowane, jako odzysk z kolei interpretacja Ministerstwa jest 

taka, że, jeżeli zostało, to zagospodarowane na składowisku, mimo tego, że jako warstwa 

glebotwórcza, nie jest traktowane w kategorii odzysku.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Kopty/ 

 

✓ W maju 2025 r. zostanie złożony wniosek w ramach działania 2.12 – „Wsparcie 

infrastruktury kanalizacyjnej oraz oczyszczania ścieków komunalnych” na wykonanie 

zadania, pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w ulicy Złotowskiej 

w Więcborku”. Planowane rozstrzygnięcie konkursu nastąpi w październiku br. 

wykonanie ww. inwestycji jest możliwe do realizacji w roku 2026 pod warunkiem 

pozytywnego rozstrzygnięcia naboru skutkującego otrzymaniem dofinansowania przez 

Gminę Więcbork. 

 

 /Odp. na interp. radnej B. Migawy/ 

 

✓ Burmistrz pismem z dnia 12 maja 2025 r. przekazał interpelację radnej  w sprawie 

uporządkowania terenu nieczynnego Dworca PKP w Sypniewie do PKP S.A. Oddział 

Gospodarowania Nieruchomościami w Gdańsku. W odpowiedzi wskazano, że 13 maja 

administrator przedmiotowego terenu dokonał wizji lokalnej na gruncie, która 
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potwierdziła zniszczenia spowodowane pożarem. Jednocześnie wskazano, że do 

tutejszego Oddziału nie wpłynęło zgłoszenie od Straży Pożarnej o zdarzeniu. Teren 

zostanie uprzątnięty oraz ogrodzony do 30 czerwca 2025 r.  

 

✓ Na złożone Zapytanie odpowiedź został udzielona n w trakcie XIV sesji RM /dot. 

budowy kanalizacji deszczowej w obrębie miejscowości Sypniewo/. 

 

/ Odp. na Zapytanie radnego T. Bykowskiego/ 

 

• Na złożone Zapytanie odpowiedź został udzielona n w trakcie XIV sesji RM /dot. Prac 

udrażniających na rzece Orla/. 

 

/Odp. na Zapytanie radnej I. Boneckiej/  

 

• Na złożone Zapytanie odpowiedź został udzielona n w trakcie XIV sesji RM /dot. 

możliwości instalacji odzyskanych urządzeń z placu zabaw przy kościele na placu zabaw 

Osiedla BoWiD/. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych znajdują się na stronie Internetowej 

BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku w zakładce „Interpelacje i zapytania radnych” 

oraz do wglądu w biurze Rady Miejskiej w Więcborku. 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Wenda zgłosił uwagę dotyczącą prac naprawczych wykonywanych na drogach 

powiatowych znajdujących się na terenie gminy Więcbork. wskazał, że roboty drogowe 

wykonywane są niestarannie i wybiórczo /odcinek od Sypniewa do końca Lubczy/.   

 

Ad.9 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2024 rok oraz założeń na rok 2025 przedstawił Zastępca Burmistrza 

Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu – dostępne do wglądu  

w biurze RM oraz Stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Informacja uzupełniona została prezentacją multimedialną. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji. 

 

Ad.9 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2025 omówił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 w związku z wpływem 

następujących darowizn:  

• na organizację Turnieju Sołectw w Wituni wpłynęła darowizna w kwocie 2.000,00 zł od 

Banku Spółdzielczego w Więcborku oraz kwota 2.500,00 zł od firmy Ronet Sp. z o.o. w 

Wituni. Całość środków zostanie przeznaczona na zakup materiałów i usług (75095 §4210 

i §4300),  
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• na organizację IX Festiwalu Piosenki Turystycznej dla Osób Niepełnosprawnościami 

Więcbork 2025 wpłynęła darowizna w kwocie 1.500,00 zł od Banku Spółdzielczego w 

Więcborku oraz kwota 300,00 zł od firmy PHU Cieślik z Więcborka. Całość środków 

zostanie przeznaczona na zakup usług (85203 §4300),  

2. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach:  

• 75615§0910 o kwotę 148.500,00 zł (wpływ odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

podatków),  

• 80101 §0750 o kwotę 6.400,00 zł oraz 80104 §0750 o kwotę 200,00 zł (wpływy  

z najmu pomieszczeń w placówkach oświatowych),  

• 80101 §2700 o kwotę 9.720,00 zł (środki z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na zakup 

usług doskonalenia zawodowego nauczycieli w Szkole Podstawowej nr 2 Więcborku).  

 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty planu finansowego.  

 

2. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Budowa drogi  

ul. Ogrodowej w Wituni wraz z siecią kanalizacji deszczowej” o kwotę 43.500,00 zł. 

Środki mają zostać przeznaczone na przebudowę zjazdu z ul. Ogrodowej na DW nr 189 

relacji Jastrowie – Więcbork.  

3. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 w §4300 o kwotę 95.000,00 zł 

celem realizacji umowy z firmą za usługi doradztwa podatkowego w związku z 

prowadzonym postępowaniem podatkowych w sprawie wymiaru podatku od 

nieruchomości.  

4. W dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych 

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i uzyskaniem dodatkowych dochodów 

opisanych w pkt 2 uzasadnienia.  

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 90003 pomiędzy §4170 

a §4710 o kwotę 11,44 zł celem zapewnienia środków na realizację PPK pracownika.  

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 90004 pomiędzy §4170 

a §4710 o kwotę 11,44 zł celem zapewnienia środków na realizację PPK pracownika.  

7. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92116 §2480 o kwotę 10.000,00 zł 

celem wymiany zniszczonego ogrodzenia w „Letniej Czytelni” Miejsko - Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Więcborku.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna.  

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku (zakładka: sesje Rady Miejskiej  

w Więcborku kadencja 2024-2029). 

 

Ad.10 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie przekształceń Poczty 

Polskiej przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

 

Przewodnicząca RM odczytała Stanowisko Rady Miejskiej w Więcborku, w przedmiotowej 

sprawie: 

 

„Rada Miejska w Więcborku zwraca się z apelem do Zarządu Poczty Polskiej S.A. o podjęcie 

działań zapobiegających ograniczeniu działalności Poczty Polskiej oraz o prowadzenie 

restrukturyzacji w sposób gwarantujący jej trwałość, efektywność i dostępność dla obywateli, 

ze szczególnym uwzględnieniem małych społeczności lokalnych.  

Poczta Polska jest nie tylko przedsiębiorstwem – pełni funkcję instytucji o fundamentalnym 

znaczeniu społecznym. Przez niemal pięć wieków była symbolem niezawodności, łączności 

oraz narodowej tożsamości. Współczesne przemiany rynkowe oraz rozwój technologii 

komunikacyjnych wymagają dostosowania jej działalności do nowych realiów, jednak nie 

powinno się to odbywać kosztem obywateli i jakości świadczonych usług.  

Obecnie z ogromną obawą obserwuje się doniesienia płynące z tego, jednego z najstarszych 

przedsiębiorstw w Polsce. Niepokoi zwłaszcza głos pracowników wyrażany apelami 

związków zawodowych oraz kierunek zmian polegający na likwidacji placówek w wielu, 

szczególnie małych miejscowościach, gdzie dostęp do podstawowych usług finansowych  

i komunikacyjnych jest ograniczony. Zamknięcie placówek oznacza realne problemy dla 

seniorów, osób z niepełnosprawnościami, przedsiębiorców oraz wszystkich tych, dla których 

tradycyjna poczta pozostaje niezbędnym elementem codziennego funkcjonowania. Trwająca 

transformacja Poczty Polskiej, w naszej opinii, powinna zostać nastawiona na podejmowanie 

długofalowych działań, które pozwolą odzyskać jej sprawność działania. Tak się niestety nie 

dzieje. Decyzje, które w tej sprawie zapadają znacząco ograniczają działalność Poczty 

Polskiej powodując likwidacje placówek i konsekwencje prawne wobec pracowników, 

którym wypowiadane są umowy o pracę, a w najlepszym przypadku przenoszeni są do innych 

placówek oddalonych często o wiele kilometrów od ich miejsca zamieszkania.  

W związku z powyższym Rada Miejska w Więcborku apeluje do Zarządu Poczty Polskiej 

S.A.o zaniechanie wszelkich działań polegających na osłabianiu potencjału, wypracowanego 

przez całe pokolenia ofiarnych pocztowców. Jak wiadomo, Poczta Polska, to nie tylko 

instytucja – to część tradycji i tożsamości narodowej. Obrona Poczty Polskiej w Gdańsku 

stała się symbolem polskiego oporu przeciwko niemieckiemu najeźdźcy. Nie można 

działaniami opartymi na krótkotrwałym zysku, niszczyć przedsiębiorstwa o pięciowiekowej 

historii, dlatego też Rada Miejska w Więcborku wnioskuje o wypracowanie, takiej formy 

restrukturyzacji, która z jednej strony będzie konkurencyjna na rynku usług pocztowych z 

drugiej będzie wykonywana w poszanowaniu tradycji, dorobku oraz wagi jej funkcjonowania 

dla lokalnej społeczności. Przyjmując argument trudnej sytuacji ekonomicznej Poczty 

Polskiej S.A. i wynikającą z niego konieczność dokonania przebudowy i reorganizacji 

struktur Spółki, popieramy jedynie takie rozwiązania, które umożliwią jej stabilne 

funkcjonowanie, w tym przekształcenie w przedsiębiorstwo państwowe, zapewniając 

niezbędne wsparcie finansowe z budżetu państwa.  

Wzywamy Zarząd Poczty Polskiej S.A. oraz organy państwowe do dialogu ze 

społecznościami lokalnymi i uwzględnienia ich głosu w podejmowanych decyzjach. Tylko 

poprzez wspólne działania możliwe będzie zachowanie tej niezwykle istotnej instytucji  

w służbie obywatelom”. 
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna.  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Tomasz Bykowski uważał, że stanowisko przedstawione przez Przewodniczącą RM, 

które jest jednocześnie stanowiskiem Rady Miejskiej w Więcborku jest bardzo racjonalne. 

Argumenty wskazane w tym Stanowisku świadczą o tym, że mowa jest o rzeczach 

oczywistych, tj. o tym, że pewne przedsiębiorstwa nie powinny podlegać ściśle określonym 

prawom rynkowym, a zysk nie może być tylko jedynym istotnym wyznacznikiem 

funkcjonowania tej Firmy. Mowa w tym przypadku o historii, tradycjach i o tym, że pewne 

podmioty gospodarcze powinny być traktowane, jako strategiczne i jako dobro narodowe. 

Radny cieszył się, że Rada Miejska w Więcborku wspólnie wypracowała taką konstruktywną  

i rzeczową opinię.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku (zakładka: sesje Rady Miejskiej  

w Więcborku kadencja 2024-2029). 

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork" omówił Kierownik Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski.  

 

W 2024r. Gmina Więcbork pozyskała łącznie kwotę 148 382,00 zł dotacji  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na 

realizację zadań związanych z demontażem, transportem oraz utylizacją odpadów 

zawierających azbest z terenu naszej gminy.  

• 1: 37 233,00 zł – Przedsięwzięcie w zakresie demontażu, zbierania, transportu oraz 

unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest – realizacja zadania do końca czerwca 

2024r. 

• 2: 63 063,00 zł - Przedsięwzięcie w zakresie demontażu, zbierania, transportu oraz 

unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest – realizacja zadania do końca 

października 2024r. 

• 3: 48 086,00 zł – Przedsięwzięcie w zakresie zbierania, transportu oraz unieszkodliwiania 

odpadów zawierających azbest realizowane w gospodarstwach rolnych – dotyczy tylko  

i wyłącznie przedsięwzięć realizowanych przez beneficjentów dopłat na wymianę pokryć 

dachowych zawierających azbest z obiektów służących do produkcji rolnej 
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finansowanych w ramach KPO i Zwiększania Odporności. Zrealizowano 15 wniosków i 

zutylizowano 68,694 ton azbestu. 

Podczas trwania naborów 1 i 2 łącznie wpłynęło 46 wniosków od mieszkańców gminy 

Więcbork. Zostało unieszkodliwione 124,13 ton odpadów zawierających azbest. 

Prace na terenie gminy przeprowadzała Firma ECO-POL z Pruszcza, która została wyłoniona 

na podstawie przeprowadzonych zapytań ofertowych. Po zakończeniu i rozliczeniu 

wszystkich prac zostały wystawione FV na łączoną kwotę 115 824,40 zł. W całym 2024r. 

zostało unieszkodliwione łącznie 192,824 ton odpadów zawierających azbest. 

 

Dane z Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy 

Więcbork: 

Październik 2024r. – 235 802,00 m2 / 739 podmiotów 

Maj 2025r. – 248 163,00 m2 / 782 podmioty 

Wzrost: 12 361,00 m2 / 43 podmioty. 

Zgodnie z wytycznymi rozporządzenia Ministra Gospodarki z dnia 13 grudnia 2010r.,  

w sprawie wymagań w zakresie wykorzystywania wyrobów zawierających azbest oraz 

wykorzystywania i oczyszczania instalacji lub urządzeń, w których były lub są 

wykorzystywane wyroby zawierające azbest właściciel, zarządca lub użytkownik miejsc,  

w których był lub jest wykorzystywany azbest, przedkłada i corocznie aktualizuje (informację 

- wynik inwentaryzacji zastosowanych wyrobów zawierających azbest) w terminie do dnia 31 

stycznia każdego roku Marszałkowi. Osoby fizyczne niebędące przedsiębiorcami 

przedkładają informację odpowiednio wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta.  

W 2025r. zostało złożonych został ok. 150 takich informacji (aktualizacji) wyrobów 

zawierających azbest. 

W 2025r. udało się również pozyskać dotację z Ministerstwa Rozwoju i Technologii na 

pokrycie części kosztów związanych z wykonaniem aktualizacji inwentaryzacji wyrobów 

zawierających azbest wraz z obrysami obiektów i wprowadzeniem tych danych do Bazy 

Azbestowej. Przedmiotowa inwentaryzacja zostanie wykonana przez firmę zewnętrzną 

wyłonioną w ramach przeprowadzonego zapytania ofertowego, jako spis z natury. Pozyskane 

dane zostaną wprowadzone do bazy azbestowej do końca października 2025r.  

W dniu 16.05.2025r. został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu o udzielenie dofinansowania przedsięwzięcia  

pn. Unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy na kwotę 129 808,00 

zł. Dofinansowanie w tym roku obejmuje 70% kosztów kwalifikowanych. 30% pokrywa 

Gmina z własnych środków. Do Gminy Więcbork wpłynęło 58 wniosków o dofinansowanie 

utylizacji azbestu na łączną ilość 185,44 ton.  

Z danych pozyskanych w wyniku przeprowadzanej inwentaryzacji wyrobów azbestowych, 

na terenie Gminy Więcbork wynika, iż szacunkowo na terenie gminy znajduje się ok. 

248 163,50 [m2] wyrobów azbestowo - cementowych, co w przybliżeniu stanowi około 3 722 

Mg płyt przy założeniu że 1m2 waży 15 kg azbestowych, stanowiących prawie w 100 % 

pokrycia dachowe budynków mieszkalnych i gospodarczych. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 



12 
 

Radny Wenda pytał ile na terenie gminy Więcbork jest metrów rur wodociągowych 

azbestowych. 

 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że Gmina Więcbork prowadzi ewidencję materiałów 

zawierających azbest na pokryciach dachowych. Jeżeli są rury azbestowe w instalacji 

wodociągowej, to zgodnie z wytycznymi rury azbestowe w wodociągach nie są tak 

szkodliwe, jak te na dachu. Chodzi tu o, tzw. pylicę azbestową związaną z destrukcją tego 

materiału, co prowadzi do pojawienia się w powietrzu szkodliwych substancji wpływających 

negatywnie na zdrowie. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i poprosiła o przedstawienie opinii. 

 

Opinia Komisji Połączonych Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna.  

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku (zakładka: sesje Rady Miejskiej  

w Więcborku kadencja 2024-2029). 

 

Ad. 12 Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RM ustaliła z radnymi termin i godzinę kolejnej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Krajeńskim  

p. Darii Fabia – Stryszyk oraz Radzie Rodziców tejże Placówki za zorganizowanie Festynu, 

na którym zebrano ponad 10.000, 00 zł na rzecz Szkoły w Runowie Krajeńskim. 

 

Przewodnicząca RM podziękowała natomiast radnemu Antczak za zorganizowanie oprawy 

obchodów Święta Konstytucji 3 Maja w postaci gołębi oraz osobie, która te ptaki na 

uroczystość udostępniła. 

 

Radny Bykowski w nawiązaniu do omawianego podczas sesji sprawozdania z wykonania 

rocznego programu współpracy Gminy Więcbork z organizacjami pożytku publicznego oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, podziękował Burmistrzowi 

Więcborka i Radzie Miejskiej w Więcborku za racjonalny Program Współpracy  

z organizacjami pozarządowymi, który umożliwia im realizację zamierzeń oraz planów  

i działań statutowych. Działalność organizacji wzbogaca ofertę dotyczącą możliwości 

aktywnego spędzania czasu wolnego, zarówno w formach rekreacyjno – sportowych, 

kulturalnych i innego typu. Stowarzyszenia, dzięki Programowi Współpracy oraz 
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otrzymywanym dotacjom, mogą przedstawiać urozmaiconą ofertę i cieszyć mieszkańców 

swoją działalnością.  

 

Radny Wenda zapytał, kiedy rozpoczną się prace na drodze wojewódzkiej relacji Więcbork 

– Sypniewo. 

 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że wczesnej informował, że rozstrzygnięcia postępowań 

przetargowych przebiegałyby znacznie sprawniej, gdyby nie odwołania wniesione przez 

jednego z oferentów. Na dzień dzisiejszy wiadomo, że rozstrzygnięta jest kwestia drogi nr 

242, tj. od strony Łobżenicy do Runowa Krajeńskiego, ale nie posiada potwierdzonych 

informacji, czy jest już rozstrzygnięty przetarg na drodze wojewódzkiej nr 189. Należy mieć 

również na względzie, że rozstrzygnięcie przetargu, podpisanie umowy, a następnie 

przekazanie placu budowy trochę trwa. Niemniej jest o tą inwestycję w miarę spokojny. Jest 

też w stałym kontakcie z Zarządem Dróg Wojewódzkich, zatem te sprawy na pewno zostaną 

w najbliższym czasie wyjaśnione. 

 

Na tym obrady zakończono. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady piętnastej sesji Rady Miejskiej 

w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

     Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


